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Статья посвящена исследованию теоретико-правовых подходов к пониманию сущности и содер-
жания правосознания в отечественной науке. С развитием юридической науки учеными предлагалось 
множество определений понятия правосознания, при этом отсутствовал единый подход. Важность 
исследования заключается в том, что автор, изучив взгляды отечественных ученых дореволюцион-
ного, советского и постсоветского периодов на проблему сущности и содержания правосознания, диф-
ференцировала их по подходам. Исследование теоретико-правовых подходов к пониманию сущности 
и содержания правосознания в отечественной науке позволило сделать вывод о необходимости уточ-
нения понятия правосознания и предложить авторское определение данного явления.
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Th e article is devoted to the study of theoretical and legal approaches to understanding the nature and 
content of legal conscience in native science. With the development of legal science, scientists have proposed 
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many defi nitions of the concept of legal conscience, but there was no single approach. Th e importance of the 
study lies in the fact that the author, having studied the views of native scientists of the pre-revolutionary, 
Soviet and post-Soviet periods on the problem of the nature and content of legal conscience, diff erentiated 
them by approaches. Th e study of theoretical and legal approaches to the understanding of the nature and 
content of legal conscience in native science allowed the author to draw a conclusion about the need to 
clarify the concept of legal conscience and to off er the author’s defi nition of this phenomenon.
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